
ОшМУнун математика жана информациялык технологиялар факультетинин 

Окумуштуулар Кеңешинин кезектеги жыйынынын 

№5 ПРОТОКОЛУ 

2-март, 2022-жыл. 

Төрага:    У.А. Сопуев 

Окумуштуу катчы:   Н.А. Абдирайимова 

Катышкандар: Окумуштуулар кеңешинин 33 мүчөсүнөн 27 мүчөсү бар. 

 

КҮН ТАРТИБИ: 

1. 2021-2022-окуу жылындагы окуу, тарбиялык иштердин жарым жылдык 

жыйынтыктары жана жаңы окуу жылына карата милдеттер (Баяндамачы: т.и.к. доцент 

А. Кудуев); 

2. Автоматташтырылган системалар жана санариптик технологиялар кафедрасындагы 

окуу методикалык, илимий жана тарбиялык иштердин жүргүзүлүшүнүн абалы жана 

алдыдагы милдеттер (Баяндамачы: комиссиянын төрагасы, КМИ жана графикалык 

дизайн кафедрасынын башчысы доцент Б.А. Азимов); 

3. Ар түрдүү маселелер. 

 

УГУЛДУ: МИТ факультетинин деканы У.А. Сопуев күн тартиби боюнча 

каралуучу маселелер менен тааныштырып, колго салды.Окумуштуулар кеңеши бул 

сунушту бир добуштан колдошту. Регламент боюнча 1-2-маселелерге 15-20 минутага 

чейин убакыт, ал эми талкууларга 5 минутага чейин убакыт берүү сунушу түштү. Сунуш 

толугу менен колдооого алынды. 

1-маселе. 

УГУЛДУ: бул маселе боюнча МИТ факультетинин деканынын окуу иштери 

боюнча орун басары, доцент А.Ж. Кудуев билдирүү жасады (билдирүү тиркелет). 

 

ЧЫГЫП СҮЙЛӨШТҮ: 

У.А. Сопуев (факультеттин деканы, доцент): 1. Сапаттык көрсөткүчтөрдү 

циклдик көрсөткүчкө өткөрсөк болобу?  

Жооп: болот, багыттар боюнча жасап койсок болот. 



2. Кайсы адистиктерибиз чет өлкөнүн эсебинен көбөйүп жатат? 

Жооп: ИСТ, ПОВТАС, программалык инженерия, КМИ адистиктерине көп келип 

атышат. 

3. Группалар боюнча жетишүүнүн анализи барбы? 

Жооп: AVN системасында бар, аны отчетко да киргизип койгонбуз. 

4. Квалификациянын жогорулатуу боюнча анализ барбы? 

5. Канча студент сессиянын жыйынтыгы боюнча окуудан четтетилди? 

Жооп: 24 студент окуудан четтетилди 

6. Алдыдагы милдеттерибиз кайсылар? 

Жооп: иш пландарыбызда бир нече иш-чараларды пландаштырганбыз. 

А. Сопуев (ИСП кафедрасынын профессору): PHP докторантура биздин 

факультетке карайбы? Контракт кайсы факультеттин атынан төгүлөт? 

Жооп: биздин факультетке карабайт. 

З. Садыков (МИОТ жана ББМ кафедрасынын улук окутуучусу): бакалавр 

багытына караганда дистанттык жана магистратура боюнча сапаттык көрсөткүчтөр 

жогору экен. Ушул боюнча маалымат берип кетсеңиз? 

Жооп: бул жерде дистантта жана магистратурада көбүнчө өзүнүн адистигинде иштеген 

студенттер болгондуктан жогору болуп жатат. 

М. Мамаюсупов (жогорку математика кафедрасынын профессору): срыв 

болгондорду айтпадынызбы? 

Жооп: срывдар болду, бирок биз аларга өз убагында чара көрүп жаттык. Журналга 

тиркелген. 

 

ТАЛКУУ: 

У. Эркебаев (КИ жана ИК кафедрасынын башчысы): Чет элден студенттер келип жатат. 

Ошолорду 2-курстан отура алабы, ошону документалдуу кантип аткарсак болот? 

Жооп: 3 жылдык колледжди бүтүрүп келсе, карап отургузсак болот. 

М. Мамаюсупов (жогорку математика кафедрасынын профессору): отчет боюнча 

оюмду айтайын дедим эле. Бул отчетту канааттандырарлык деп баалаайм. Абдан жакшы 

отчет жасалган. Магистратура боюнча биз бир аз ойлонушубуз керек. Себеби эртенки 

күнү биз бул койгон бааларыбызга жооп берип калышыбыз керек. Магистранттар 

айылдан жана үй-бүлөлүү ошондуктан кандайдыр бир системаны иштеп чыксак болобу? 

 

 

Окумуштуулар Кеңешинин төрагасы, доцент У.А. Сопуев билдирүүнү колго салуу 

сунушун киргизди. 

 

Окумуштуулар кеңеши бир добуштан колдошту жана ТОКТОМ КЫЛАТ: 

1. 2021-2022-окуу жылынын I жарым жылдыгынын эсеп-кысабы боюнча декандын окуу 

иштери боюнча орун басары, доцент А.Ж. Кудуевдин отчету канааттандырарлык деп 

табылсын. 

2. Факультетте окуу процессин уюштуруу жана окутуунун сапатын  мындан ары 

жогорулатуу максатында төмөнкү иш-чаралар аткарылсын: 

 жадыбал боюнча сабактарды өз убактысында өтүү, текшерүү жагы жагы 

күчөтүлсүн (жооптуулар: деканат, кафедра башчылар); 

 студенттердин билимин баалоодо окутуучулар тарабынан балл топтоонун 

эрежелери сакталбагандыгына байланыштуу, окутуучулар үчүн квалификациясын 



жогурулатуу максатында ОМКларды түзүү жана аларды AVN маалыматтык 

системасына жана башка платформаларга жайгаштыруу боюнча семинар 

уюштурулсун (жооптуулар: усулдук кеңеш, кафедра башчылары); 

 окуу процесси, кредиттик технологиялар, жайкы сессия боюнча ПО курамга жана 

студенттерге түшүндүү иштери күчөтүлсүн (жооптуулар: деканат, кураторлор); 

 жаңы окуу жылында тапшырган 1-курстун студенттерине предметтер боюнча 

маниторинг өткөрүү жана аларга анализ жасоо күчөтүлсүн (жооптуулар: Равшан 

у. С., предметниктер жана кураторлор); 

 ПО курамдын сапаттык көрсөткүчүн жана билим берүүнүн сапатын көтөрүү 

максатында студенттерди, окутуучуларды анкетирлөөнүн, жыйынтыгын 

анализдөөнүн жана уюштурулуучу иш-чаралардын жоболору иштелип чыксын 

(жооптуулар: усулдук кеңеш, кафедра башчылар, деканат); 

 окутуучулардын ачык сабактары, өз ара сабактарга катышуусу күчөтүлсүн 

(жооптуулар: кафедра башчылары, усулдук кеңеш, деканат); 

 ПО курамдын сапаттык көрсөткүчүн көтөрүү максатында ар бир окутуучунун иш 

ордун талапка жооп бере тургандай деңгээлде уюштурулуп берилсин, б.а. стол, 

стул, компьютер, принтер менен камсыздалсын (жооптуулар: кафедра 

башчылары); 

 кафедраларда студенттердин билим сапатын жогорулатуу максатында иш алып 

барган кружоктордун, олимпиадалардын иш аракеттери күчөтүлсүн (жооптуулар: 

тиешелүү бүтүрүүчүлөрдү тейлөөчү кафедралар, усулдук кеңеш, декандын 

илимий иштери боюнча орун басары); 

 студенттерди факультеттин, унивеситеттин, шаардын спорттук, маданий 

массалык иш чараларына жана факультет, университет тарабынан өткөрүүлүчү ар 

түрдүү кечелерге активдүү катыштыруу жагы күчөтүлсүн (жооптуулар: декандын 

тарбиялык иштери боюнча орун басары, окуутучу М. Эргешов жана кураторлор).  

 бүтүрүүчүлөр, иш берүүчүлөр жана ата-энелер менен жолугушууларды өткөрүү 

күчөтүлсүн (жооптуулар: окутуучу Пакал уулу Д., кафедра башчылары, 

кураторлор); 

 магистранттардын жана студенттердин практикаларын уюштуруу 

(практикалардын түрүнө жараша программаларды иштеп чыгып бекитүү), 

конференцияларды өткөрүү, жана отчетторду кабыл алуудагы калпыстыктарды 

жоюу күчөтүлсүн (жооптуулар: доцент Айтбай кызы А., Э. Авазова жана практика 

жетекчилер);  

 ПО курамды, магистранттарды жана күндүзгү жана сырттан окуу бөлүмүнүн 

студенттерин мобилдүүлүккө, конок лекторго тартуу жагы күчөтүлсүн 

(жооптуулар: кафедра башчылар, улук окуутучу Г. Шамшиева, окутуучу Бекмурза 

уулу И.); 

 дистанттык жана сырттан окуу бөлүмүнүн студенттери менен On-line байланышты 

(Facebook, Whatsapp, Moodle, GoogleMeet, Telegram ж.б. платформаларда) түзүү 

жана Moodle платформасына өтүү күчөтүлсүн (жооптуулар: декандын сырттан 

окуу бөлүмүнүн орун басары, предметниктер, кураторлор, жана сырттан окуу 

бөлүмүнүн методисти); 

3. Аккредитациянын талабына жараша окуу кааналардын багытка/адистикке багытталып 

жабдылышы жана жасалгаланышы колго алынсын (Жооптуулар: программа 

жетекчилери, жумушчу топтор); 

4. Бул токтомдун аткарылышын көзөмөлдөө декандын окуу иштери боюнча орун 

басары доцент А.Ж. Кудуевге жүктөлсүн. 

 

 

 

 



2-маселе. 

УГУЛДУ: Автоматташтырылган системалар жана санариптик технологиялар 

кафедрасындагы окуу методикалык, илимий жана тарбиялык иштердин 

жүргүзүлүшүнүн абалы жана алдыдагы милдеттер боюнча комиссиянын төрагасы, КМИ 

жана графикалык дизайн кафедрасынын башчысы доцент Б.А. Азимов билдирүү жасады 

(билдирүү тиркелет). 

ЧЫГЫП СҮЙЛӨШТҮ: 

У. Сопуев (факультеттин деканы): 1. тандоо курстарынын логикалык 

ырааттулугу сакталганбы? 

Жооп: каралган, биз текшерүүдө карап чыктык. 

2. Устат-шакирт каерде фиксирленген? 

Жооп: кафедра башчысы тарабынан бекетиген жана сайтка да илинген. 

3. Иш-берүүчүлөр боюнча канча орундар бар? 

Жооп: бир канча ишканалар менен келишимдер түзүлүп жатат экен. Алар боюнча 

жакында иш – чараларды өткөрүүнү пландаштырып жатышат. 

4. Мобилдүүлук боюнча канча студент жөнотулдү? 

Жооп: Ташкент-2, алматыга-2, Турцияга-3,  

 

ТАЛКУУ: 

У. Молдояров (АССТ кафедрасынын башчысы): бизди 2-3 жума текшерүү болду. 

Комиссия сунуш, ой-пикирлерди эске алабыз. Алардын үстүнөн иш жүргүзөбүз. 

Биздин кафедрада 18 мин саат бар, 1 программабыз аккредитациядан өтүү алдында 

турат. Программалык инженерия багыты боюнча веб программалоо боюнча адистик 

ачканбыз. Программа аккркди өткөнгө даяр. Быйылкы жылы саатыбызда өзгөрүү 

болгондуктан жаңы окутуучулар алынды, ошондуктан жаш окутуучулар алынды. 

Ошондуктан сапаттык көрсөткүчтөр бир аз түшүп жатат. Андан сырткары биз IT 

академиянын адистерине да сааттарды бердик, практика жана өндуруш боюнча 

байланыш тузүү үчүн. Магистратурабызда көйгөйлөр бар эле аларды да ишке ашыруу 

максатында турабыз. Биз заказ берген бардык материалдар келди, аларды даярдап 

атабыз. Жакында илимий лабораторияны ачабыз. Андан сырткары биз атайын 

адистиктер боюнча курс уюштурдук. Иш берүүчүлөргө биз даяр адистерди бергенге 

даярбыз. Негизинен сапатка көңул бурабыз деп жатабыз. 

М. Мамаюсупов (жогорку математика кафедрасынын профессору): 

магистратураны окутуу боюнча бир системаны иштеп чыгуу боюнча сиздерге сунуш 

берейин деп жатам. 

Жооп: Биз муудл системасында өтуп жатабыз. Баарыбыз ошол системага өтсөк жакшы 

болот эле. 

Жогоруда белгиленген материалдардын, пикирлердин, баяндамада, талкууда 

айтылган сунуштардын негизинде МИТ факультетинин Окумуштуулар кеңеши 

ТОКТОМ КЫЛАТ: 

1. Математика жана информациялык технологиялар факультетинин 

Автоматташтырылган системалар жана санариптик технологиялар 

кафедрасындагы окуу-усулдук, илимий жана тарбиялык иштердин жүрүшүнүн 

абалы жана алдыдагы милдеттерин текшерүүнүн жыйынтыгы боюнча 

комиссиянын бүтүмү канааттандырарлык деп табылсын. 



2. Дисциплиналардын ОМКларына түзөтүү киргизилсин. 

3. 710400 “Программалык инженерия” адистиги үчүн мобилдүүлүк боюнча иштер 

жандандырылсын. 

4. ОшМУнун сайтындагы кафедранын баракчасы толукталсын, бардык 

маалыматтар үч тилде (кыргыз, орус, англис) жарыялансын. 

5. Жогорудагы айтылгандардын аткарылышы кафедра башчысы У.Д.Молдояровго 

жүктөлсүн. 

 

Окумуштуулар кеңешинин 

төрагасы        А.У. Сопуев  

Окумуштуу катчы       Н.А. Абдирайимова  

 


